

История развития института прекращения государственной службы в пенитенциарных учреждениях России (административно-правовой аспект)

Чудакова Светлана Николаевна,
*начальник организационно-научного отдела научного центра
Академии права и управления Федеральной службы исполнения наказаний,
кандидат юридических наук
390000, г. Рязань, ул. Сенная, дом 1
E-mail: svetachudakova@rambler.ru*

Статья посвящена истории развития института прекращения государственной службы в пенитенциарной системе России. Автор анализирует становление и развитие нормативно-правовой базы, регламентирующей порядок прекращения службы в уголовно-исполнительной системе России. На основе анализа научной и исторической литературы, законодательных и ведомственных нормативных правовых актов в статье рассмотрены периоды развития института прекращения государственной службы в отечественных пенитенциарных учреждениях и выделены пять хронологических этапов становления рассматриваемого института.

Ключевые слова: прекращение службы, реформационные преобразования, тюремная сфера, правовое положение, классные чины, увольнение, текучесть кадров, порядок отстранения, развитие законодательства.

The History of the Development of the Institution of Termination of State Service in Russian Penitentiary Institutions (an Administrative Law Aspect)

Svetlana N. Chudakova
*Head of the Organizational and Scientific Department of the Research Center
of the Academy of the FPS of Russia
PhD (Law)*

The article is devoted to the history of the development of the institution of termination of public service in the penal system of Russia. A retrospective analysis of the formation and development of the regulatory framework regulating the procedure for termination of service in penitentiary institutions of Russia is carried out. Based on the analysis of historical and scientific literature concerning the problem under consideration, legislative and departmental normative legal acts, the author examines the historical milestones in the development of the institution of termination of public service in penitentiary institutions of Russia and identifies five chronological stages of the formation of the institution in question.

Keywords: termination of service in the penal enforcement system, reformatational transformations, prison sphere, legal regulation, class ranks, dismissal, staff turnover, suspension procedure, development of legislation.